
  Protokół nr XXXVII/14
z sesji Rady Miejskiej w Braniewie
odbytej w dniu 03 czerwca 2014 r.

Obecni na posiedzeniu według załączonej listy obecności , która stanowi zał. nr 1 do niniejszego 
protokołu .

Proponowany porządek obrad :
1. Otwarcie obrad .
2. Zatwierdzenie porządku obrad .
3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie dopłaty z przeznaczeniem na
    pokrycie ujemnego wyniku finansowego spółki Pętla Żuławska spółka z o.o. za 2013 r .
4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę ilości i wysokości posiadanych
    udziałów  w Spółce Pętla Żuławska spółka  z o.o.
5. Zakończenie obrad .

Ad.1- Otwarcie obrad .
Przewodniczący  Rady  Miejskiej Tadeusza Barycki  o  godz.9.00  otworzył XXXVII sesję  Rady 
Miejskiej  w  Braniewie  .  Powitał  radnych  ,   burmistrzów  (  H.Mrozińskiego  i  J.Maziarza  )  , 
kierowników  wydziałów , telewizję . Następnie Przewodniczący zwrócił uwagę , że dzisiejsza sesja 
została zwołana  na wniosek Burmistrza na podstawie art.20 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym wraz z proponowanym porządkiem obrad  .  Wniosek wpłynął 29 maja . 
Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad . Obecnych w tym 
punkcie było 15 radnych , na stan 15 .

Ad.2- Zatwierdzenie porządku obrad.
Przewodniczący Rady przypomniał , że radni materiały na sesję  otrzymali 29 maja . Następnie 
Przewodniczący pytał czy są wnioski ,  propozycje do proponowanego porządku obrad .
W związku  z  tym ,  że  nie  zgłoszono żadnych wniosków ,  propozycji  ,  Przewodniczący Rady 
przystąpił do głosowania nad zatwierdzeniem porządku obrad .
Rada Miejska 15 głosami „za” zatwierdziła porządek obrad w punktach od 1 do 5 .

Ad.3- Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie dopłaty z przeznaczeniem na
          pokrycie ujemnego wyniku finansowego spółki Pętla Żuławska spółka z o.o. za 2013 r .
Burmistrz H.Mroziński powiedział , że pokłosie spotkania Rady w Urzędzie Miasta , jest spotkanie 
wszystkich współudziałowców spółki Pętla Żuławska w miejscowości Błotnik ( tam znajduje się 
przystań  żeglarska  )  ,  na  wniosek  Urzędu  Marszałkowskiego  ,  zarządcy  spółki  ,  spotkali  się 
wszyscy udziałowcy . Tam bardzo uczciwie przedstawiono nasze uwagi . Okazało się , że te uwagi 
to nie są  tylko nasze uwagi ale wielu radnych z innych gmin również chce to o czym mówiliśmy  i 
mają te same zastrzeżenia .  W związku z tym jest  zasadniczy problem bo gminy województwa 
pomorskiego  na  zasadzie  opinii  RIO  województwa   pomorskiego  mogą  dofinansować  swoją 
przystań przez refakturowanie . My mamy opinię RIO warmińsko-mazurskiego , że możemy tylko 
fundusz rezerwowy zmienić . Tak jest jak w Kodeksie spółek handlowych . To jest jeden dylemat i 
drugi to jest sposób funkcjonowania spółki , model operatorstwa . Nasze stanowisko przedstawiłem 
na  spotkaniu  i  powtarzałem ,  że nam nie chodzi  o  to  ,  że  model  operatorstwa wygląda w ten 
sposób , że jest spółka  tylko , że ta spółka generuje straty nie wiadomo jakie . Najpierw było 
700 000 zł , później 300 000 zł . Po naszych wypowiedziach , po wypowiedziach państwa , po 
pytaniach , zrodziła się taka myśl żeby Urząd Marszałkowski Województwa Pomorskiego zadał 
pytanie w imieniu gmin RIO w Olsztynie czy możemy dofinansowywać w taki sam sposób jak 
gminy pomorskie . Przedstawiono sytuację spółki , że spółka nie będzie generowała cały czas strat .  
Wariant pesymistyczny , który był pokazany 700 000 zł , 300 000 zł . W pewnym momencie
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p.Prezes powiedział  to spółka ma wkład kapitałowy i zadaniem spółki jest zarabiać . Pieniądze 
spływają do spółki i podział zysków jeżeli będzie , to następuje na podstawie uchwały Walnego 
Zgromadzenia . Co się stanie jeżeli uchwała Walnego Zgromadzenia będzie taka , że np. spółka ma 
jakieś straty , a my z tego zysk , który operator wysyła do tej spółki , to pokrywamy te koszty , nie 
wracają te pieniądze do spółki .  To są dylematy jakie tam postawili .  Na temat kosztów spółki  
p.Prezes się wypowiedział bardzo jasno , że w tej chwili oni rozmawiają z różnymi placówkami 
turystycznymi , np. przy okazji promocji Pętli Żuławskiej będzie promowana sieć hoteli i  za to 
spółka będzie miała jakieś wpływy . Ponadto wycieczki z Niemiec wsiądą na statek i opłyną kilka 
przystani żeglarskich . To będzie działalność tej spółki . Nie wiedzą jakim wynikiem finansowym to 
się  zamknie  .  W związku  z  tym ,  że  gminy  pomorskie  nie  zgadzają  się  na  zmianę  udziałów 
( Burmistrz zwrócił uwagę , że dotyczy to  drugiego projektu uchwały ) , trzeba przedstawić realny 
plan finansowy , na co spółka będzie miała 4 miesiące . Tak sobie zastrzegli . W związku z tym jest 
taka  prośba  żebyśmy podjęli uchwałę o pokryciu strat za 2013 rok . Straty  były  poniesione  na  
81 000 zł , a udział wynosi 4 500 zł , ponieważ mamy 2 udziały  , to jest pokrycie 9 000 zł . Druga  
uchwała , która mówi o denominacji udziałów : 20 udziałów po 1 000 zł , po to gdyby taka sytuacja 
nastąpiła w przyszłości , że spółka ma 4 000 zł – 5 000 zł , to nie jest pół udziału , tylko jest 4  
udziały po 1 000 zł na pokrycie strat . Jak to będzie wyglądało , to nie wiemy . W związku z tym 
prośba jest taka do wszystkich gmin żebyśmy podjęli tą uchwałę , dali szansę dla tej spółki żeby 
ona  funkcjonowała  .  My  zadamy  to  pytanie  –  sposób  finansowania  spółki  ,  czy  model 
operatorstwa , czyli to co wysłało Miasto Elbląg  może się zmienić  . Na dzień dzisiejszy p.prawnik  
Urzędu Marszałkowskiego bardzo pewnie powiedziała „ Produkt turystyczny panowie jest jeden 
nazywa się  Pętla  Żuławska .  Nie wolno nikomu z  nas  mówić ,  że  produktem turystyczny jest 
Przystań Żeglarska w Braniewie . Produktem turystycznym jest Pętla Żuławska  , która obejmuje 
m.in. … ( wszystkie gminy są wymienione ) .” Jest taka prośba żebyśmy dali szansę na 4 miesiące , 
bo  jak  pokryjemy koszty  to  pieniędzy  starczy  jeszcze  na  4  miesiące  działania  spółki  .  Na  te 
wszystkie  pytania  sobie  odpowiemy  .  Myślę  ,  że  ci  panowie  prezesi  również  przyjadą  na 
posiedzenie Rady . Te uwagi , które państwo mieliście to trochę działają , bo już się nie mówi , że 
może nastąpić restrukturyzacja spółki ,  że generowane takie duże koszty nie muszą być , że ta 
spółka może zarabiać , w jakiś sposób tylko muszą przedstawić formę zarabiania . To co Kodeks 
spółek handlowych mówi , że się spółkę powołuje , to nie powołuje się po to żeby przynosiła straty 
przez  3  lata  ,  bo   wówczas  po  3  latach  musi  być  zlikwidowana  .  Danych  jest  bardzo  wiele 
niewiadomych . W związku z tym chcą rozstrzygnąć przetarg 27 czerwca na następne przystanie . 
Do tej  pory operatorów wyłoniono  tylko  na  2  przystanie  :  w Malborku i  przystań  w Krynicy 
Morskiej . Sąsiednie przystanie : Tolkmicko , Elbląg , Braniewo w tej chwili operatora nie mają  i  
żeby dać szansę na funkcjonowanie , na przedstawienie  konkretnego planu finansowego tej spółki, 
potrzebne są te dwie uchwały . Dlatego prośba jest taka żebyście państwo zagłosowali . To co tutaj  
się stało na sesji , to było bardzo korzystne ponieważ , to nie jest tak , że można ręce wyciągać po 
pieniądze do samorządów i powiedzieć : słuchajcie mamy stratę 700 000 zł , wy pokrywacie i  nic 
nie  mówicie.  My mówimy .  Mówimy ,  że  to  nie  jest  tak  .  Spółka  ma  zarabiać  albo  ma  taką  
działalność prowadzić żeby ta strata była minimalna . Wczoraj odbyła się taka sama sesja w Gminie 
Braniewo i  takie same dwie uchwały były podjęte .  Jakby były jeszcze potrzebne szczegóły to 
p.M.Nogal może  chciałaby coś jeszcze dodać . Burmistrz kontynuując swoją wypowiedź dodał , że 
bardzo  ładnie  powiedział  Burmistrz  z  Nowego  Dworu  ,  który  zadał  pytanie  do  Urzędu 
Marszałkowskiego – czy nie może być tak  , że zarządcą przystani będzie Urząd Marszałkowski . 
Odpowiedź  była  ,  że  nie  bo  musieliby  zatrudnić  1  osobę  .  Oni  uważają  również  ,  że  koszty 
funkcjonowania spółki  są  zbyt  wysokie .  Na te  koszty Wolne Zgromadzenie  wpływu nie  ma , 
ponieważ przysyłają nam wynik finansowy po jakimś czasie i temat jest załatwiony . Głosowanie 
jest jedno . Głosujemy i wszystko . Sytuacja tamtych przystani jest zupełnie inna . Byli na przystani  
w  Błotniku tam już  stoją  tramwaje  wodne ,  tam już stoi  mnóstwo żaglówek .  Tam mnóstwo 
turystów z Niemiec się porusza , którzy chcą wypożyczyć tramwaj wodny żeby sobie popływać . U 
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nas jest inna sytuacja  , ponieważ jesteśmy jednym z 9 udziałowców , w związku z tym moja prośba
o przegłosowanie dzisiaj uchwał . Pani Mirka Nogal - jakby były szczegóły , gdybym o czymś 
zapomniał  , to proszę bardzo uczciwie o tym powiedzieć . Bardzo uczciwie mówimy o tej sytuacji 
bo  nikt  nie  wiedział  o  kosztach  spółki  ,  to  padło  w  trakcie  spotkania  samorządowców  .  Nie 
wiadomo jak się zachowa Elbląg . Mamy dzisiaj w Elblągu o 12.00 Zgromadzenie Wspólników , 
stąd maja prośba o dzisiejszą sesję , jeżeli Elbląg  zagłosuje „wstrzyma się” ,  to  spółka przestanie 
istnieć . Do końca roku musielibyśmy znaleźć jakiś inny model zarządzania  , uzgadniając z Polską 
Organizacją Turystyczną . Na dzień dzisiejszy gdyby była zerwana umowa bez uzgodnień , to grozi 
nam wszystkim zwrot  VAT .  Takie informację mamy od prawnika Urzędu Marszałkowskiego . 
Wszyscy zastanawiają się jak to ma funkcjonować aby jak najmniejsze koszty były . Koszty są zbyt 
wysokie , tym bardziej , że spółka zleca zadania inne dla podmiotów trzecich . Jakby były pytania ,  
to proszę bardzo … .
Przewodniczący Rady poprosił przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów o opinię .
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów W.Karaś poinformowała ,  że Komisja pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały .
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję .
Radny  O.Falkowski  przypomniał  ,  że  dyskusja  była  na  ten  temat  .  Stwierdził  ,  że  Burmistrz 
wszystko w swojej wypowiedzi zawarł . Radny nawiązał do wypowiedzi Burmistrza i powiedział ,  
że gdybyśmy się nie zgodzili , spółka by upadła , to byłoby najlepsze rozwiązanie . Sądzi po tym 
jak Elbląg się zachowuje i widać , że Elbląg nie wchodzi , czyli ten który dla nas powinien być 
wiodąca sprawą ma obawy . Pan Falkowski stwierdził , że spółka funkcjonuje i dodał , że tak jak 
Burmistrz powiedział , koszta są ogromne . W spółce są prezesi , pracownicy , którzy  przez pewien 
czas świetnie  się czuli  .  Dostali  pieniądze ,  zaczęli  funkcjonować .  Nie tylko w Braniewie ale 
również i inni zauważyli , że efektów nie ma . Spółka dla spółki , żeby następni prezesi się mieli 
dobrze . Następnie p.Falkowski zwrócił się do Burmistrza mówiąc - mnie p.Burmistrzu o tyle nie 
przekonuje to , że nie widzę że strony spółki pokazania planu . … Czy my musimy być takimi 
baranami , owcami , że głosujemy . Wszyscy się nagle zbuntowali . Coś to znaczy . Może nie 
utrzymujmy takich spółek . Mamy spółki miejskie , które muszą wychodzić na swoje i stają przed 
Radą informując co i jak zrobią .  Radny stwierdził  ,  że  bardzo były ogólnikowe  wypowiedzi  
panów prezesów . Szczegółowe pytania były radnych . Dużo żeśmy się dowiedzieli ale o tym , że 
się nie robi to się nie mówi . Prezesi starali się na to pytanie w ogóle nie mówić , że są jakieś  
założenia  …. . Radny Falkowski powiedział , że w głosowaniu nie będzie przeciwny ale nie zmieni 
zdania . Poprzednio się wstrzymał od głosu i teraz też się wstrzyma . 
Radny J.Mróz  powiedział , że ma wrażenie  , że Zarząd Spółki jest z przypadku , że działają bez 
planu  i nie wiedzą jaką mają bazę i co mają zrobić , po co w ogóle są . Nie wiedzą dokładnie czy  
będą straty i jakie . Zarząd  nie wie jak dojść do realizacji swoich celów . Rady dodał , że jest  
zadowolony z tego , że powstała przystań  ,  która powinna funkcjonować w zestawie z innymi 
przystaniami , taka była intencja dofinansowania budowy tych obiektów . Jeżeli Zarząd Spółki nie 
ma pomysłu na swoje działanie to jako udziałowcy powinniśmy ich zmienić . Zarząd jest za bardzo 
rozbudowany  .  Po  co  ?  Do  rozruchu  spółki  potrzebna  jest  jedna  bądź  dwie  osoby  .  Zarząd 
konsumuje  nasze  pieniędzy .  Radny proponował  żeby zająć  się  wymianą  ludzi  w  Zarządzie  . 
Stwierdził , że trzeba się zająć Zarządem , jego strukturą ilościową . Zdaniem radnego Mroza , 
Zarząd musi przedstawić swoją ofertę , cel , sposób w jaki chce cel swój zrealizować . Jeżeli tego 
nie zrobi to należy zmienić ludzi w Zarządzie .
Burmistrz H.Mroziński ponownie powiedział  ,  że jest to prośba żeby dać szansę na 4 miesiące 
Zarządowi Spółki   ,  który ma się w tym czasie  wywiązać z  konkretnych zadań począwszy od 
promocji  poprzez  szukanie  innych  osób  ,   które  będą  z  przystani  korzystały  .  Burmistrz 
zapowiedział  ,  że  po 4 miesiącach wrócą  do tematu ,  ponieważ już będzie  wynik finansowy . 
Ponadto zaproszeni zostaną prezesi żeby przedstawili aktualną sytuację , którzy również powiedzą 
o dopłatach , o tym jaki może być model operatorstwa . Burmistrz zwrócił uwagę , że opcja Zarządu 
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Spółki już się zmienia .
Radny J.Mróz stwierdził, że jako udziałowcy dają kredyt zaufania Zarządowi  na 4 miesiące ale 
jeżeli  przez cały rok  Zarząd  nic nie robi , to nie wie czy przez 4 miesiące ten Zarząd  zmieni  
swoje działania .
Burmistrz  H.Mroziński  powiedział  ,  że  jest  taka  prośba   Urzędu  Marszałkowskiego  i  Urzędu 
Pomorskiego aby dać szansę 4 miesiące . Burmistrz zapowiedział , że również spróbują poszukać 
lepszych rozwiązań  po to żeby ta spółka funkcjonowała , bo ten produkt turystyczny , który jest – 
Pętla Żuławska to jest cenne dobro , które przyczyni się do rozkwitu naszego regionu , nie akurat 
Braniewa  ale  w  Nowej  Pasłęce  już  widać  ,  że  przystań  już  funkcjonuje  ,  że  ilość  osób  tam 
przyjeżdża  .  Jest  prośba  żeby dać  szansę na  4  miesiące  i  później  zobaczymy co dalej  .  Jedno 
głosowanie  ,  państwo  mnie  nie  upoważniacie  ,  ja  rączki  nie  podnoszę  …  i  spółki  nie  ma  -  
powiedział Burmistrz . Burmistrz stwierdził ,  że musi być  jednomyślność .  Nie wiedzą jak się 
dzisiaj zachowa Elbląg , bo się strasznie odgrażał  i  mówił , że ma opinię prawną , że nic im nie  
grozi , a można coś zmienić , to jesteśmy za zmianą – zakończył Burmistrz wypowiedź .
W związku z tym , że nikt więcej nie zabrał głosu , Przewodniczący Rady zamknął dyskusję .
Wiceprzewodniczący Rady D.Frąckiewicz zgłosił wniosek o nieodczytywanie w całości projektu 
uchwały przed głosowanie .
Innych wniosków nie zgłoszono .
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  wiceprzewodniczącego  Rady  o 
nieodczytywanie w całości projektu uchwały przed głosowanie .
Rada Miejska 14 głosami „za” , przy 1 głosie „przeciw” przyjęła wniosek wiceprzewodniczącego 
Rady D.Frąckiewicza .
Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na 
dokonanie  dopłaty  z  przeznaczeniem  na  pokrycie  ujemnego  wyniku  finansowego  spółki  Pętla 
Żuławska spółka z o.o. za 2013 r . 
Rada Miejska 13 głosami „za” , przy 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę . Obecnych 
podczas głosowania było 15 radnych , na stan 15.
Uchwała Nr XXXVII/244/14  w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie dopłaty z przeznaczeniem 
na pokrycie  ujemnego wyniku finansowego spółki  Pętla  Żuławska spółka z o.o.  za 2013 r  .   ,  
stanowi zał. nr 2 do niniejszego protokołu .

Ad.4 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę ilości i wysokości posiadanych
           udziałów  w Spółce Pętla Żuławska spółka  z o.o.
Burmistrz H.Mroziński omawiając projekt uchwały poinformował , że to się nic nie zmienia tylko 
udziały nie 2 po 10 000 zł , a 20 udziałów po 1 000 zł .
Przewodniczący Rady poprosił przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów o opinię .
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów W.Karaś poinformowała , że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały .
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję .
W związku z tym , że nikt nie zabrał głosu , Przewodniczący zamknął dyskusję .
Wiceprzewodniczący Rady D.Frąckiewicz zgłosił wniosek o nieodczytywanie w całości projektu 
uchwały przed głosowaniem .
Innych wniosków nie zgłoszono .
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  wiceprzewodniczącego  Rady  o 
nieodczytywanie w całości projektu uchwały przed głosowanie .
Rada Miejska 14 głosami „za” , przy 1 głosie „przeciw” przyjęła wniosek wiceprzewodniczącego 
Rady D.Frąckiewicza .
Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na 
zmianę ilości i wysokości posiadanych   udziałów  w Spółce Pętla Żuławska spółka  z o.o.
Rada Miejska 14 głosami „za” , przy 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę . Obecnych 
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podczas głosowania było 15 radnych , na stan 15.
Uchwała Nr XXXVII/245/14 w sprawie wyrażenia zgody na zmianę ilości i wysokości posiadanych
udziałów  w Spółce Pętla Żuławska spółka  z o.o.  , stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu .

Ad.5- Zakończenie obrad .
Wobec zrealizowania porządku obrad , Przewodniczący Rady o godz.9.25 zamknął XXXVII sesję .
Sesja Rady Miejskiej została nagrana na płytę DVD i znajduje się w biurze Rady Miejskiej jako 
materiał archiwalny .

Protokół sporządziła : Mariola Krawczyk                                                                       Przewodniczący
                                   Podinspektor ds. obsługi Rady Miejskiej                           Rady Miejskiej w Braniewie

                                                                                                                         Tadeusz Barycki

W załączeniu :
1. Lista obecności .
2. Uchwała Nr XXXVII/244/14 Rady Miejskiej w Braniewie z dnia 03 czerwca 2014 r. w sprawie
    wyrażenia zgody na dokonanie dopłaty z przeznaczeniem na  pokrycie ujemnego wyniku   
    finansowego spółki Pętla Żuławska spółka z o.o. za 2013 r. 
3. Uchwała Nr XXXVII/245/14 Rady Miejskiej w Braniewie z dnia 03 czerwca 2014 r. w sprawie
    wyrażenia zgody na zmianę ilości i wysokości posiadanych udziałów  w Spółce Pętla Żuławska 
    spółka  z o.o. 


